

Title (en)

Autonomous apparatus permitting the standing-up and moving-on, by way of oscillation, of the permanently or temporarily motorically handicapped.

Title (de)

Autonomisches Gerät, das das Aufstehen und Versetzen durch Pendelschwingung ermöglicht bei einer Person, die dauernd oder vorübergehend motorisch behindert ist.

Title (fr)

Appareil autonome permettant la station debout et le déplacement, par marche pendulaire, des handicapés moteurs permanents et temporaires.

Publication

EP 0237395 A1 19870916 (FR)

Application

EP 87400384 A 19870213

Priority

FR 8602067 A 19860217

Abstract (en)

The apparatus is intended to permit the motorically handicapped to move in an upright position, by way of oscillation, to sit in a normal position or in an inclined position for relaxation, without help and without the provision of external energy. It consists of a framework (1) bearing support breeches (2) in which the user is suspended by the pelvis, held on a back part (3) by struts (4), his inanimate legs being positioned in a support (6) integral with a collapsible seat (7). Two pairs of lateral articulated legs (8,9,10,11) allow the user to move by displacement of the centre of gravity of the assembly beyond the bearing point of the legs positioned to the front, by pushing on walking sticks, for example. Two operating handles (24) and (25) allow the desired position to be adopted (standing, inclined for relaxation, seated). The invention is intended to offer the motorically handicapped an alternative to the wheelchair, allowing them to lead a life which is more independent and more akin to that of able-bodied persons.

Abstract (fr)

Appareillage destiné à permettre aux handicapés moteurs de se déplacer en position debout, par marche pendulaire, de s'asseoir en position normale ou inclinée pour la relaxation, sans aide ni apport d'énergie extérieure constitué d'une armature (1), supportant une culotte de soutien (2) dans laquelle l'utilisateur est suspendu par le bassin, retenu sur un dossier (3) par des bretelles (4), ses jambes inanimées étant placées dans un support (6), solidaire d'un siège escamotable (7). Deux paires de jambes articulées latérales (8,9,10,11), permettent à l'utilisateur de se mouvoir de déplacement du centre de gravité de l'ensemble au-delà du point d'appui des jambes positionnées à l'avant, en poussant sur des cannes anglaises, par exemple. Deux manivelles, (24) et (25), permettent d'adopter la position souhaitée (debout, inclinée pour la relaxation, assise). L'invention est destinée à offrir aux handicapés moteurs une alternative au fauteuil roulant, leur permettant une vie plus autonome et plus proche de celle des valides.

IPC 1-7

A61G 5/00; A61H 3/04

IPC 8 full level

A61G 5/14 (2006.01); **A61H 3/04** (2006.01); **A61H 3/00** (2006.01)

CPC (source: EP)

A61G 5/14 (2013.01); **A61H 3/04** (2013.01); **A61G 5/1075** (2013.01); **A61G 2200/36** (2013.01); **A61H 2003/046** (2013.01);
A61H 2201/1633 (2013.01)

Citation (search report)

- [X] US 3249368 A 19660503 - MEJER GINZBURG
- [X] US 1611807 A 19261221 - MARTHA BERGH
- [A] US 4141094 A 19790227 - FERGUSON ANDREW M, et al
- [A] US 3002761 A 19611003 - SUNDBERG OLLE M
- [A] EP 0009260 A1 19800402 - LEDESKY EUGENIA A
- [A] US 3137869 A 19640623 - JOHNSON LENARD W
- [A] US 3884495 A 19750520 - PETOCK MICHAEL F
- [A] US 2572149 A 19511023 - FRANK HIND THOMAS, et al

Cited by

US6770040B2; GB2352391A; CN106726373A; ES2039305A1; DE3911240A1; FR2729562A1; CN105596158A; CN106264908A; CN107982867A; US10143606B2; WO2008103052A3; WO9011742A3; WO2021084579A1; WO0191675A1; US8454541B2; US9642763B2

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0237395 A1 19870916; FR 2594326 A1 19870821

DOCDB simple family (application)

EP 87400384 A 19870213; FR 8602067 A 19860217